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Tisztelt Elnök Asszony !

A Házszabály 94. §-ának (1) bekezdése alapján írásbeli kérdést intézek dr . Medgyessy Péter
miniszterelnök úrnak :
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Lehetséges-e uniós források átcsoportosítása a különböző programok között ?

Tisztelt Miniszterelnök úr !

A Polgári Kormány működése idején az Unió egyetértésével kialakult egy olyan gyakorlat, hogy
a különböző programcsoportok között a források átirányíthatókká váltak (reallokáció) . A módszer
segítségével a jobban előkészített programok több pénzt kaphattak, azon programok terhére,
amelyek lemaradásban voltak és fennállt a források elvesztésének veszélye . A reallokációs
program keretében jutottak több esetben többletforrásokhoz a különféle Roma Programok . A
reallokációnak az uniós tagságunkból fakadó többletforrások miatt, ma megnövekedett
jelentősége van. A reallokációk rugalmasabb végrehajtását az is lehetővé teszi, hogy
tagországként a források felhasználását teljes pénzügyi felelősséggel végezzük, megszűnt a sok
kötöttséget tartalmazó ,ex.ante" bizottsági kontroll .

Fentiek alapión kérdezem a következőket :

1)

	

Sikerült-e a kormánynak a reallokációs gyakorlatot fenntartani és ezen a területen a
mozgásteret bővíteni .

Kérem tájékoztasson az érvényes rendszerről .

2) Fennáll-e a reallokáció lehetősége a ISPA és a SAPARD programok között . Ennek
értelmet az ad a jelenlegi körülmények között, hogy az ISPA programokból szinte alig
történt felhasználás, a szerződéskötések is lemaradásban vannak, viszont a SAPARD



programokban az adott pénzügyi lehetőségeknél lényegesen több pályázat érkezett
2oo4.árpilis 3o-ig.

3) Lehetséges-e a reallokáció az Előcsatlakozási Alapok és a csatlakozás utáni alapok között .
Ennek az ad értelmet, hogy az ISPA súlyos lemaradásai miatt ne veszítsünk el forrásokat,
hanem 2oo6. december 31 . után ezeket adják hozzá a Kohéziós Alap forrásaihoz .

4) Ha lehetségesek a reallokációk, szükség van-e arra, hogy a sok fáradsággal és költséggel
elkészített pályázatokat a pályázók újra írják, vagy azok érvényesek maradnak a reallokált
keretekben is . Ha nem kell új pályázatokat benyújtani, az nagyban befolyásolja az
eredményességet .

Fentiekre várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2oo4, május 18.
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